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   Anslag 
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Underskrift  Utdragsbestyrkande 
 Linn Helmner    

Plats och tid 
Figeholmsrummet, 2024-08-20, kl. 08:30-12:00.  

Beslutande 
Andreas Erlandsson (S), Ordförande 
Lucas Lodge (M) 1:e vice ordförande §§ 128-136, 138-150  
Leif Axelsson 2:e vice ordförande 
Anton Sejnehed (S) 
Ingemar Lennartsson (KD) 
Fredrik Jonasson (V) 
Rolf Lindström (M) 
 

Övriga deltagare 
Kommundirektör Henrik Andersson, utvecklingschef Ulrika Zetterberg, kommunsekreterare Linn 
Helmner, upphandlingsenheten Västervik Lars Thelin § 130, strategisk inköpare Camilla Kjällgren §§ 
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Paragrafer 
§§ 128-150 

Justeringens plats och tid 
Digital justering vid den tid som anges i den digitala signaturen på protokollets sista sida.  
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Ordförande   Justerare 
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§ 128  Dnr 23-71 

Val av justerare 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Leif Axelsson (SD) utses att justera dagens protokoll.  
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§ 129  Dnr 23-70 

Fastställande av dagordning 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Utskickad dagordning fastställs.  
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§ 130  Dnr KS 2024/000590-1 

Information från upphandlingsenheten- Framtagande 
av en ny upphandlingspolicy 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Informationen noteras som mottagen.   

Dagens sammanträde 
Vid arbetsutskottets sammanträde deltar Lars Thelin från upphandlingsenheten i Västervik för att 
berätta om det pågående arbetet med en ny upphandlingspolicy, enligt följande:  

Tillagt i ny policy och riktlinjer 
- Större fokus på långsiktighet  
- Övergripande mål 
- Följer drill-down med hänsyn till verksamheten  
- Bredare riktlinjer. Fler punkter med bland annat samverkan, säkerhet, hållbarhet uppdelat. 

Miljömässig hållbarhet tar störst plats 

Tagit bort 
- Beskrivning av hur saker görs i detalj 
- Lagar och paragrafer  
- Hänvisningar  

Tidplan framåt 
- Vecka 36 – utskick färdigt förslag till samtliga kommuner för godkännande  
- Målsättning att ha en godkänd policy från 2024-11-01 

Utveckling och framdrift  
- Stort antal upphandlingar med samverkan  
- Lågt antal överprövningar i jämförelse med riket 
- Beställarutbildning – starta upp under hösten 2024. Genomgång LOU med mera.  
- Dialogforum-  strategiskt forum med politisk representant och taktiskt forum med ekonomichefer, 

ett antal tillfällen under åren dialog med exempelvis näringslivsansvariga (upphandlingsskola) 
och hållbarhetstrateger (uppstart under 2024). Ansökan om länsgemensamt projekt om hållbar 
upphandling (Leds av Västervik och Kalmar tillsammans med kommunerna i länet). Utveckling 
av upphandling som strategiskt verktyg.  

- Kategoristyrd upphandling via fokusområden. Skalfördelar volym och skalfördelar kompetens 
(dela kunskap och kompetens mellan kommunerna). Ett antal gemensamma fokusområden 
under 2024 och 2025. Livsmedel och vårdrelaterade produkter.  

 
Dialog om lokala skillnader i riktlinjer för kommunerna och möjligheter att ställa krav på kollektivavtal, 
verktyg för att motverka brottslighet med mera. Inspel om att policyn bör skickas ut till kommunerna 
för politisk behandling/möjligheter till formellt yttrande innan det går ut för slutligt godkännande.  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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§ 131  Dnr KS 2024/000591-1 

Information från ekonomiavdelningen- Lägesbild 
upphandling och inköp 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Dagens sammanträde 
Ekonomichef Fredrik Thunberg och strategisk inköpare Camilla Kjällgren informerar om aktuell 
lägesbild gällande upphandling och inköp, enligt följande:  

Uppdrag påbörjade kv. 2, 2024  
- Inflödet har nu återigen ökat 
- Antalet upphandlingar som läggs ut på konsulter fortsätter att minska 
- DIS tillkommit med start 2022. Inkluderade i avrop.  

Pågående arbete i upphandlingssamarbetet  
- Ramavtalsavgift  
- Större ansvar för beställaren  
- Avtalsansvarig behövs inom varje område/avtal  
- Upphandlingsenheten mer samordnande roll (systemstöd med mera) samt följsamhet mot 

lagstiftning och avtalstrohet.  

Road map- Upphandling 2024-2027  
Pågående utvecklingsarbete som drivs från upphandlingsenheten.  

Större avtal som ska förlängas/aktualiseras under hösten 2024 
- Upphandling bankavtal 
- Eventuell upphandling förmånscykel 
- Upphandling sakkunnigt biträde finansiella revisionen  
- Licensparternavtal  

Uppföljning av avtalstrohet, leverantörsnivå – statistik  
 
 
Dialog om information och beslut om avtal. Enligt tidigare beslut ska upphandlingsenheten årligen 
informera kommunstyrelsen om arbetet. Bra med löpande information om kommande större 
upphandlingar från ekonomiavdelningen till arbetsutskottet och kommunstyrelsen.   
 
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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§ 132  Dnr KS 2024/000594-1 

Förnyelse av avtal - Livsmedel i 
konsumentförpackning 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Ekonomichef Fredrik Thunberg tecknar föreliggande avtal gällande livsmedel i 
konsumentförpackning (enligt beskrivning A och B i tjänsteutlåtandet).  

Deltar ej i beslut 
Leif Axelsson (SD) avstår från att delta i beslutet.  

Ärendet 
Avtalet är upphandlat med stöd av Inköpscentralen och har genomförts utan kända avvikelser. 
Detta avtal är uppdelat i två avtalsområden (A och B). 
 
A: Digitala inköp av livsmedel i konsumentförpackning inklusive transport. 
Här lämnade endast Maxi anbud. (Beställaren avsåg att teckna avtal med endast en leverantör) 
Avtalet innebär att Beställaren beställer livsmedel digitalt. Varje beställande enhet ska ha en unik 
inloggning till webbutiken. 
Leverans sker onsdag eller torsdag enligt fastställt schema.   
 
Maxi tar ut en leveransavgift beroende på placering/område (7 olika områden). 
Leverantören plockar ihop lagd beställning och transporterar enligt överenskommen planering. 
 
Notera att förändring är att olika verksamheter numera inte kan göra en digital beställning och få 
varorna hemkörda tex samma dag. Det är fasta leveransställe/beställare och leveransdagar som 
gäller.    
 
B: Hämtköp av livsmedel i konsumentförpackning vilket innebär fysiskt inköp i 
livsmedelsbutik 
Inköp av livsmedel fysiskt i butik. Beställaren plockar ihop varor som leverantören fakturerar. 
Avtal skrivet med COOP och Maxi. 
Alla kommunens verksamheter kan handla på detta sätt. 
 
För att handla på COOP krävs det att den som handlar finns registrerad på COOP:s inköpsportal. 
Legitimering sker med Bank-ID. Viktigt att registreringen uppdateras kontinuerligt i takt med att 
personal byter tjänst, slutar etc.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Inga konsekvenser för barn och unga har noterats. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, 2024-08-15, från ekonomiavdelningen föreslås att kommunstyrelsens 
arbetsutskott godkänner att ekonomichef Fredrik Thunberg tecknar föreliggande avtal gällande 
livsmedel i konsumentförpackning (enligt beskrivning A och B i tjänsteutlåtandet). 
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Dagens sammanträde 
Ekonomichef Fredrik Thunberg föredrar ärendet och svarar på frågor.  
 
Leif Axelsson (SD) anmäler till ordföranden att han inte vill delta i beslutet.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommunledningsförvaltningen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-08-15 

Skickas till 

För åtgärd: 
Ekonomichefen  
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§ 133  Dnr KS 2024/000440-3 

Information- Handlingsplan åtgärder Medvind 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
1. Informationen noteras som mottagen. 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott/personalutskottet följer arbetet utifrån handlingsplanen för 

åtgärder i Medvind under hösten 2024.  

Ärendet 
Efter införandet av personalsystemet Medvind finns det behov av att vidta åtgärder för att funktioner 
och tillgänglighet i systemet ska fungera ändamålsenligt.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2024-06-11, § 110, efter en information om pågående 
åtgärder i personalsystemet Medvind, att ge kommundirektören i uppdrag att till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts sammanträde i augusti redovisa framtagen handlingsplan.  
 
En handlingsplan för åtgärder är framtagen och ska lyftas i den centrala samverkan (Cesam) i början 
av september. Kommunstyrelsens arbetsutskott tillika personalutskottet får information om 
handlingsplanen.  
 
Handlingsplanen innehåller beskrivning av funktion, åtgärd, ansvarig, sista datum för åtgärd och 
datum för uppföljning.  

Dagens sammanträde 
Ekonomichef Fredrik Thunberg informerar om framtagen handlingsplan och svarar tillsammans med 
HR-chef Malin Lundgren på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen samt att 
kommunstyrelsens arbetsutskott/personalutskottet följer arbetet utifrån handlingsplanen vidare under 
hösten 2024 och finner att arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Skickas till  
Ekonomichefen  
HR-chefen  
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§ 134  Dnr KS 2024/000009-15 

HR-chefen informerar augusti 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Informationen noteras som mottagen.   

Dagens sammanträde 
HR-chef Malin Lundgren informerar personalutskottet om aktuella händelser inom HR-området, 
enligt följande:  

Avtal Vårdförbundet 
- 28 juni 2024 till och med 31 mars 2025. 
- Garanterat utfall på 3,05 procent. Utöver det har 0,25 % avsatts till en arbetstidsförkortning i det 

centrala avtalet. 
- Mål att prioritera särskilt yrkesskickliga. 
- Lönen gäller från 28 juni, ej 1 april. 

 
- Andelen nattpass för heltidsanställd vid rotationstjänstgöring på 36 timmar och 20 minuter sänks 

från krav på minst 20 % natt till minst 10 % natt. 
- Nattarbetstiden sänks till 36 timmar/vecka för heltidsanställd som arbetar ständig natt på 

vardagar men inte under söndag och helgdag. 
 

- Vårdförbundet ansluter till de fyra avsiktsförklaringar som har träffats mellan parterna på 
sektorns Huvudöverenskommelser om omfattande arbeten rörande löneavtalet, översyn av 
arbetstidsregler, friskfaktorer samt om kompetensförsörjning. 

 
- Arbetsgivaren är skyldig att följa upp och redovisa: 

- uttag av mertid och övertid 
- förekomst av nattpass som är längre än 10 timmar 
- förekomst av jour och beredskap 
- tillämpning av och orsaker till planerad avvikelse dygnsvila 
-Uppföljningarna ska samverkas. Vid behov ska handlingsplan tas fram. 
 

- Lönerevision för medarbetare inom Vårdförbundet ska nu genomföras. Beslut om ramarna i 
kommunstyrelsens arbetsutskott inom kort, inväntar eventuellt lokalt yrkande från Vårdförbundet.  

- Lönestatistik sjuksköterska.  

Uppföljning feriepraktik sommaren 2024 
Totalt önskade kommunen 225 platser. Cirka 140 platser rymdes inom budget. Efter inkommet 
statsbidrag erbjöds 40 platser ytterligare. Totalt 180 platser erbjöds. Avhopp har förekommit.  
Fritidsgården och IFO har fått 10 platser för ungdomar som behöver extra handledning.  
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Fördelning kommunens verksamheter 2024  
Bildningsförvaltningen   34 st 
Socialförvaltningen   48 st 
Tekniska kontoret   36 st 
 
 
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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§ 135  Dnr KS 2024/000593-1 

Redovisning- Statistik frisknärvaro första halvåret 
2024 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Redovisningen noteras som mottagen.  

Ärendet 
HR-avdelningen redovisar enligt ett årshjul statistik för frisknärvaro till personalutskottet.  
Vid arbetsutskottets sammanträde i augusti redovisas statistik över frisknärvaro för första halvåret 
2024.  

Dagens sammanträde 
HR-chef Malin Lundgren redovisar statistik för frisknärvaro för första halvåret 2024. 
Sammanfattningsvis görs följande sammanfattning och analys av resultatet:  
 
- Den totala frisknärvaron har ökat i jämförelse med 2022. Framförallt har korttidsnärvaron ökat. 

Frisknärvaron har ökat med 2,3 %. 
- Under perioden betalades 10 460 850 kr ut i sjuklön på 6,1% sjukfrånvaro.  
- Frisknärvaron ökar under dag 1-90 men minskar något från dag 90 och uppåt. 
- Frisknärvaron ökar i samtliga åldersgrupper. 
- Frisknärvaron har ökat på samtliga förvaltningar förutom på samhällsbyggnadskontoret. 
- 626 pågående rehabärenden 2024-06-30, jämfört med 611 föregående år. 
- 47 287 sjukdagar under perioden jämfört med 48 899 år 2023 och 53 490 år 2022. 

 
 

Ordföranden ställer proposition på att redovisningen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
 
Beslutsunderlag 

Bilaga: Statistik frisknärvaro första halvåret 2024 
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§ 136  Dnr KS 2024/000560-2 

Förslag på LOI- Fördelningsstation Oskarshamn 
Energi AB 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
Letter of intent (LOI) med Oskarshamn Energi AB gällande fördelningsstation på fastigheten 
Oskarshamn 3:5 godkänns. 

Ärendet 
Oskarshamns Energi AB ser ett växande effektbehov framöver. För att säkerställa fortsatt 
utvecklingsmöjlighet för industri och verksamhet så är en del i det arbetet att etablera en ny 
fördelningsstation i Oskarshamn. Etableringen är en förutsättning för fortsatt exploatering och 
nyetablering men lika viktigt för att ge möjlighet för befintliga verksamheter att växa eller elektrifiera 
processer som idag använder fossil energi. En ny fördelningsstation skulle säkerställa en långsiktig 
leveranssäkerhet och tillgänglighet på el samt är en framtidssatsning för att förbereda Oskarshamn 
för den elektrifiering som påbörjats inom främst industrin.  
 
Etableringen är tänkt att ske på del av fastigheten Oskarshamn 3:5, vid korsningen Norra 
vägen/Södra Fabriksgatan. Se kartbild i bilaga 1. Kostnader för detaljplanearbete står exploatören 
för. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Kansli- och utvecklingsenheten bedömer inte att beslutet riskerar att påverka barn och ungas 
förutsättningar negativt att bo och leva i Oskarshamns kommun. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från samhällsbyggnadskontoret föreslås att kommunstyrelsen godkänner 
kansli- och utvecklingsenhetens förslag till Letter of intent (LOI) med Oskarshamn Energi AB 
gällande fördelningsstation på fastigheten Oskarshamn 3:5. 

Dagens sammanträde 
Samhällsbyggnadschef Kristina Erlandsson föredrar ärendet och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från samhällsbyggnadskontoret och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande daterat 2024-07-25 
Förslag till LOI- fördelningsstation Oskarshamns Energi AB 
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Skickas till 

För kännedom: 
Oskarshamn Energi AB 

För åtgärd: 
Samhällsbyggnadschefen 
 
  



     
    PROTOKOLL Sida 16 
    Kommunstyrelsens arbetsutskott 
    Sammanträdesdatum 
    2024-08-20 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 137  Dnr KS 2023/000136-7 

Reviderat köpeavtal del av Oskarshamn 3:4, Be-Ge 
Lastbilar AB 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
Reviderat köpeavtal för del av Oskarshamn 3:4 med Be-Ge Lastbilar godkänns. 

Jäv 
Lucas Lodge (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av beslutet.  

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-02-28, § 98, att godkänna köpeavtal med Be-Ge Lastbilar AB för 
del av Oskarshamn 3:4. Avtalet omfattar 20 000 kvm tomtmark längs E22 på den norra delen av 
Östra Storskogens industriområde. Företagets avsikt är att uppföra en byggnad för försäljning, 
utställning, verkstad och kontor vilket innebär en flytt som idag finns på Södra Fabriksgatan.  
 
Enligt tidigare beslutat avtal planerades ett tillträde till marken under fjärde kvartalet 2023 för att 
påbörja byggnation senast 2024-12-31.  
 
Företaget har nu meddelat att tidplanen har förändrats och därför föreligger nu ett reviderat förslag 
till köpeavtal för beslut med följande tidplan:  
 
Köparens avsikt är att tillträda marken under tredje kvartalet 2025 och påbörja byggnation senast 
2025-09-30.  
 
Se förslag till reviderat köpeavtal i bilaga.  
  
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några direkta konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från samhällsbyggnadskontoret föreslås att reviderat köpeavtal för del av 
Oskarshamn 3:4 med Be-Ge Lastbilar godkänns. 

Dagens sammanträde 
Samhällsbyggnadschef Kristina Erlandsson föredrar ärendet och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från samhällsbyggnadskontoret och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-08-06, samhällsbyggnadskontoret  
Bilaga: Reviderat köpeavtal för del av Oskarshamn 3:4, Be-Ge Lastbilar AB  



     
    PROTOKOLL Sida 17 
    Kommunstyrelsens arbetsutskott 
    Sammanträdesdatum 
    2024-08-20 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

 
Skickas till 

För kännedom: 
Be.Ge Lastbilar AB 

För åtgärd: 
Samhällsbyggnadschefen  
 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 18 
    Kommunstyrelsens arbetsutskott 
    Sammanträdesdatum 
    2024-08-20 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 138  Dnr KS 2024/000315-3 

Nyttjanderättsavtal med Oskarshamn Energi AB för 
uppförande av solcellspark 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige  
Nyttjanderättsavtal med Oskarshamn Energi AB för uppförande av solcellspark inom fastigheten 
Oskarshamn 3:4 godkänns.  

Ärendet 
Föreliggande tjänsteutlåtande omfattar ett förslag till långsiktigt nyttjanderättsavtal som medger att 
Oskarshamn Energi (Bolaget) anlägger en solcellspark på sluttäckta deponiytor inom Storskogens 
avfallsanläggning. 

Bakgrund 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-09-11 godkändes ett förslag till optionsavtal med 
Oskarshamn Energi AB (§ 129), avseende förhandling med kommunen om att anlägga en 
solcellspark på sluttäckta deponiytor inom fastigheten Oskarshamn 3:4, Storskogens 
avfallsanläggning. Optionsavtalet är giltigt ett år från det datum då kommunfullmäktiges beslut vinner 
laga kraft, dvs. fram till och med oktober 2024 (ca). Bolaget har i och med optionsavtalet givits 
möjlighet att undersöka förutsättningarna för att uppföra en solcellspark om 47 000 m2 i etapper 
inom området. Avsikten från parternas sida har varit att upprätta ett flerårigt Nyttjanderättsavtal som 
en fortsättning på optionsavtalet, i det fall bolaget så önskar. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte få några direkta konsekvenser på varken barn, unga eller vuxna. 
Tillsammans med en stor mängd andra åtgärder som tillsammans kan åstadkomma en reducering 
av koldioxidutsläppen, förväntas det emellertid få en positiv konsekvens på barns och ungas 
möjlighet att bo och leva i Oskarshamns kommun.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att nyttjanderättsavtal med 
Oskarshamn Energi AB för uppförande av solcellspark inom fastigheten Oskarshamn 3:4 godkänns. 

Dagens sammanträde 
Utvecklingschef Ulrika Zetterberg redovisar ärendet och svarar på frågor.  
 
Under behandlingen av ärendet framförs att beloppet i avtalet har förhandlats om från 1 kr/kvm till 2 
kr/kvm. Avtalet revideras inför behandlingen i kommunstyrelsen.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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§ 139  Dnr KS 2024/000388-1 

Förslag till köpeavtal med Stiftelsen Lotta- och 
Hemvärnsgården i Döderhult - förvärv av 
Hemvärnsgården 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige  
1. Köpeavtal gällande fastigheten Döderhult 1:239, tillika Hemvärnsgården, godkänns. 
2. Förvärvet finansieras genom att ianspråkta investeringsmedel för strategiska förvärv 2024.  

Ärendet 
Föreliggande ärende utgör ett förslag till beslut om att förvärva fastigheten Döderhult 1:239, tillika 
Hemvärnsgården. Beslut ska fattas av kommunfullmäktige.  

Förvärv av fastigheten Döderhult 1:239  
I Stiftelsen Lotta- och hemvärnsgården i Döderhults stadgar framgår följande: 
 
”Om stiftelsen skulle avyttra fastigheten Döderhult 1:239 i Döderhults socken, numera Oskarshamns 
stad, vilken fastighet stiftelsen förvärvat av Döderhults kommun enligt kommunfullmäktiges beslut av 
den 29 oktober 1964, skall fastigheten hembjudas till Oskarshamns kommun för inlösen enligt det 
pris, varom parterna kan enas. Skulle överenskommelse icke kunna träffas om priset, skall priset 
bestämmas av skiljenämnd enligt gällande lag om skiljemän. Denna paragraf skall icke få ändras 
med mindre än att Oskarshamns kommunfullmäktige medgiver ändring härav.” 
 
Att kommunen köper fastigheten är strategiskt mot bakgrund av att området Kronoparken är utpekat 
som ett utvecklingsområde i Översiktsplan 2030 och utifrån det pågående arbetet med ett 
planprogram för området.  
 
Stiftelsen Lotta- och Hemvärnsgården har gett ett bud på 450 000 kr. Kansli- och utvecklingsenheten 
tycker att detta är ett rimligt pris, taget i beaktande beräknat marknadsvärde på intilliggande tomter 
enligt tillgängliga Fastighetsrapporter. Förvärvet föreslås finansieras genom att ianspråkta 
investeringsmedel för strategiska förvärv. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte medföra konsekvenser av betydelse för barn och unga i Oskarshamns 
kommun.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande:  

- Köpeavtal gällande fastigheten Döderhult 1:239, tillika Hemvärnsgården, godkänns. 
- Förvärvet finansieras genom att ianspråkta investeringsmedel för strategiska förvärv 2024. 
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Dagens sammanträde 
Utvecklingschef Ulrika Zetterberg föredrar ärendet och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 

Skickas till 

För kännedom 
Samhällsbyggnadschefen  
Förvaltningsekonomen KLF 

För åtgärd 
Utvecklingschefen  
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§ 140  Dnr KS 2024/000472-1 

Bockara sågverk - Ansökan om bidragsmedel till 
förberedande utredningar och projektering 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen  
1. Oskarshamns kommun åtar sig huvudmannaskap för det förorenade området vid f.d. Bockara 

Sågverk (fastigheten Bockara 25:1) och ansöker om medel för att genomföra en 
åtgärdsutredning.  

2. Beslutet om huvudmannaskap gäller under förutsättning att medel för en åtgärdsutredning 
beviljas av Länsstyrelsen i Kalmar län/Naturvårdsverket.  

Ärendet 
Oskarshamns kommun har låtit genomföra en huvudstudie av f.d. Bockara sågverk (bilaga 1). Av 
huvudstudien framgår att mark inom en stor del av området har förorenats, i huvudsak av dioxiner, 
till följd av den verksamhet som historiskt bedrivits inom området. Projektet avser nu gå vidare och 
söka medel för att genomföra en åtgärdsutredning innefattande kompletterande undersökningar och 
projektering samt utredning av legala förutsättningar och kostnader för en eventuell sanering. Bidrag 
kan sökas för 100 % av externa kostnader för förberedelsearbeten och delvis kostnader för 
kommunens beställarombud. Kommunens tjänster med ekonomihantering och kommunledning kan 
inte ersättas med bidragsmedel. 

Bakgrund 
Med en lång historia av skogsindustri, finns i Sverige ungefär 750 stycken sågverk där det bedrivits 
doppning av virke. Bockara sågverk är ett av dessa. Vid Bockara sågverk bedrevs verksamhet med 
doppning i mer än 50 år. Doppning är en behandlingsmetod som tidigare användes för att skydda 
virket från röta och svamp. Till doppningen användes preparat med klorfenol i blandningar som även 
innehöll dioxiner i olika grad. Virket doppades i stora kar med klorfenolpreparat, transporterades till 
upplagsytor och fick där dropptorka. Kontaminering av klorfenoler och dioxiner till omkringliggande 
mark förefaller i Bockara ha skett framför allt lokalt intill det tidigare doppkaret samt vid det f.d. 
virkesupplaget. Dessutom har dioxinförorenad jord lagts upp i vallar kring området. 
 
Dioxiner orsakar påtagliga skador i ekosystemen, och har visat sig orsaka födelsedefekter, cancer, 
leverskador, hormonstörningar och immunologiska problem. Dioxiner är bioackumulerande och 
ansamlas därför i fettvävnad. Det är därmed djur (människan inräknad) högst upp i näringskedjan 
som drabbas mest. Det dioxinförorenade området i Bockara gränsar till ett vattenskyddsområde i 
söder och är idag i stora delar en ödetomt. I huvudstudien görs bedömningen att den 
dioxinförorenade jorden utgör en oacceptabel hälsorisk (enligt definition i Naturvårdsverkets 
bedömningsmodell) samt riskerar att på sikt påverka det skyddsvärda grundvattnet i oacceptabel 
omfattning. Lokalt (vid platsen där doppkaret var placerat) är dioxinhalterna så höga att även 
kortvarig exponering innebär en oacceptabel hälsorisk. 
 
Miljöbalkens regler om förorenade områden bygger på principen att förorenaren betalar. I vissa fall 
finns det ingen ansvarig kvar som tillsynsmyndigheten kan rikta krav mot, exempelvis då 
verksamhetsutövaren har gått i konkurs. I de fall det inte finns någon att rikta kraven mot kan bidrag 
sökas hos Naturvårdsverket för att undersöka eller åtgärda en förorening. En sådan 
ansvarsutredning genomförs därför med hjälp av personal från Samhällsbyggnadskontoret. 
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För att kunna söka och få bidrag för undersökningar eller saneringsåtgärder från Naturvårdsverket 
måste det finnas någon som tar på sig att genomföra dessa – en huvudman. Det är bara en 
kommun, eller annan myndighet som kan vara huvudman. Det vanligaste är att en kommun är 
huvudman för ett förorenat område där ansvarig saknas. Bockara f.d. sågverk ligger inom 
fastigheten Bockara 25:1. Lagfaren ägare till fastigheten är Tekarv AB som gått i konkurs. I praktiken 
är därför fastigheten utan lagfaren ägare. Oskarshamns kommun kan vara huvudman vid 
genomförande av förstudier, huvudstudie och åtgärdsutredning utan att äga fastigheten. För att 
medel så småningom ska kunna sökas för att genomföra efterbehandlingsåtgärder, behöver 
fastigheten ha en lagfaren ägare som tar på sig huvudmannaskap. Att vara huvudman innebär att ha 
det övergripande ansvaret för projektets genomförande, vilket omfattar finansiellt ansvar och 
beställaransvar. Huvudmannen är projektets verksamhetsutövare och byggherre, med det yttersta 
ansvaret enligt miljöbalken, arbetsmiljölagen, plan- och bygglagen samt annan relevant lagstiftning. 
 
Kommunen föreslås ta på sig huvudmannaskapet för området under förutsättning att medel för en 
åtgärdsutredning beviljas.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas leda till att området så småningom efterbehandlas och att de hälsorisker som idag 
förekommer till följd av den föroreningsproblematik som finns, kraftigt reduceras. Beslutet förväntas 
därför få positiva konsekvenser på både människor och ekosystem.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande:  
 
- Oskarshamns kommun åtar sig huvudmannaskap för det förorenade området vid f.d. Bockara 
Sågverk (fastigheten Bockara 25:1) och ansöker om medel för att genomföra en åtgärdsutredning.  
 
- Beslutet om huvudmannaskap gäller under förutsättning att medel för en åtgärdsutredning beviljas 
av Länsstyrelsen i Kalmar län/Naturvårdsverket. 

Dagens sammanträde 
Utvecklingschef Ulrika Zetterberg föredrar ärendet och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  

Skickas till 

För kännedom: 
Samhällsbyggnadskontoret, Anna Göthberg 

För åtgärd: 
Utvecklingschefen  
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§ 141  Dnr KS 2024/000487-1 

Ansökan om statlig medfinansiering för bidragsåret 
2025-2027 - Gång- och cykelvägar 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
1. Oskarshamns kommun ska ansöka hos Trafikverket om statlig medfinansiering till gång- och 

cykelvägar för följande objekt i aktuell cykelplan:  
 
- Johanna Mathildas väg i Figeholm  
- Stridsholmsvägen i Påskallavik  
- Pepparängen-Metaregatan (ny ansökan enligt tidigare beslut KSAU 2023-09-05, § 170, se 

redovisning i tjänsteutlåtandet) 
  

2. Finansiering av resterande del sker genom ianspråktagande av budget för åtgärder i kommunala 
gång- och cykelvägar under perioden 1 januari 2025 fram till och med 15 november 2027 enligt 
den kalkyl som redovisas i tjänsteutlåtandet.  

 

Ärendet 
Kansli- och utvecklingsenheten vill utnyttja möjligheten att ansöka hos Trafikverket om statlig 
medfinansiering för åtgärder i det kommunala gång- och cykelvägnätet. Bägge de objekt som 
föreslås i detta tjänsteutlåtande finns med som prioriterade åtgärdsförslag i cykelplan 2030. Kansli- 
och utvecklingsenhetens förslag till åtgärder har arbetats fram tillsammans med Tekniska kontoret, 
som också hjälpt till med att uppdatera cykelplanens kalkyl för respektive objekt.  

Bakgrund 
Trafikverket inbjuder länets kommuner att söka statlig medfinansiering för investeringar på det 
kommunala gång- och cykelvägnätet för bidragsår 2025–2027. Detta är ett återkommande bidrag 
som ligger med i den regionala transportplanen för åren 2022-2033. Statlig medfinansiering kan 
beviljas med högst 50 % av budgeterade kostnader. Kansli- och utvecklingsenheten sökte och erhöll 
medfinansiering för gång- och cykelväg förbi Fredriksbergs Herrgård 2022 för genomförande 2023 
samt längs Saltviksvägen 2023 för genomförande 2024. 
 
Nytt för i år är att ansökan görs för åren 2025-2027. Det är alltså möjligt att genomföra beviljade 
åtgärder under en längre tidsperiod än tidigare, och slutredovisning kan göras löpande, dock senast 
15 november 2027. Utbetalningen sker senast december 2027. Sista ansökningsdag för åtgärder 
som ska genomföras under ansökningsperioden är den 15 september 2024. Beslut om beviljad 
medfinansiering tas av Trafikverket under oktober och arbetet kan påbörjas tidigast 1 januari 2025. 
Åtgärder prioriteras som bidrar till att utveckla och binda samman cykelleder, främjar tillgängligheten 
för gång- och cykel till viktiga hållplatslägen och knutpunkter för kollektivtrafik, främjar barn och 
ungas cyklande eller förbättrar olycksdrabbade cykelvägar och stråk. 
 
Objekt för vilka statlig medfinansiering föreslås är: 
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Figeholm 
Från Idrottsplatsen norrut finns en gång- och cykelväg för boende på Elviragatan, Valkyrgatan, mfl 
gator, se figur 1. Längs Påkhäradsvägen i sydvästlig riktning från Idrottsplatsen finns ett cykelfält i 
bägge färdriktningarna. Däremot saknas gång- och cykelväg från korsningen Påkhäradsvägen-
Idrottsplatsen. De bägge cykelstråken kan sammankopplas genom att bredda befintlig trottoar längs 
Johanna Mathildas väg för att på så sätt inrymma en GC-väg längs en sträcka på ca 150 m. I 
Oskarshamns kommuns cykelplan finns åtgärden med som nr. 3 för Figeholm. Den uppdaterade 
kalkylen för åtgärden uppgår till 675.000 kr. Statlig medfinansiering kan sökas om 337.500 kr. 
Finansiering av resterande del föreslås ske genom Tekniska kontorets budget för åtgärder på det 
kommunala gång- och cykelvägnätet. 
 

 
Figur 1. Ungefärlig sträcka för planerad gång- och cykelväg längs Johanna Mathildas väg i Figeholm 
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Påskallavik 
Upprustning av befintlig GC-tunnel under E22, se figur 2. Påskallavik och Emsfors, sydväst om E22, 
är sammankopplade av lågtrafikerade gator som binds samman med en GC-port under E22. För att 
göra GC-porten mer tillgänglig och öka den upplevda säkerheten, behöver den rustas upp. I 
Oskarshamns kommuns cykelplan finns åtgärden med som nr. 1 för Påskallavik. Den uppdaterade 
kalkylen för åtgärden uppgår till 250.000 kr. Statlig medfinansiering kan sökas om 125.000 kr. 
Finansiering av resterande del föreslås ske genom Tekniska kontorets budget för åtgärder på det 
kommunala gång- och cykelvägnätet. 

 
Figur 2. Gc-port under E22 som sammanbinder Påskallavik och Emsfors. 

Information 
För arbetet med att bygga en gång- och cykelväg längs Saltviksvägen kommer färdigställandetiden 
enligt Trafikverkets beslut (dec 2024) inte klaras. Främst beror det på att den anlitade projektören 
behövt mer tid än planerat för att konstruera och göra bygghandlingar för bron. Upphandlingen har 
därefter resulterat i att inga anbud inkommit. Tekniska kontoret vill nu göra om upphandlingen för att 
öka sannolikheten att få in anbud. Det går dessvärre inte att erhålla förlängd genomförandetid enligt 
Trafikverkets regler för statlig medfinansiering. Kansli- och utvecklingsenheten har därför, 
tillsammans med Tekniska kontoret och Trafikverket, vidtagit följande åtgärder. 
 
Kansli- och utvecklingsenheten har dragit tillbaka den ansökan som är beviljad för Saltviksvägen 
(enligt tidigare beslut i KSAU 2023-09-05, § 170). Därefter har en ny, exakt likadan, ansökan gjorts 
för bidragsåret 2025-2027. Att vi nu ansöker om medfinansiering för åtgärder även i Figeholm och 
Påskallavik utgör inget hinder enligt muntlig information från Trafikverket. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Konsekvenser av att beslutet realiseras, är att barn och unga i Figeholm och Påskallavik kan ta sig 
fram till fots och med cykel på ett säkrare sätt.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli -och utvecklingsenheten föreslås enligt följande:  
 
Oskarshamns kommun ska ansöka hos Trafikverket om statlig medfinansiering till gång- och 
cykelvägar för följande objekt i aktuell cykelplan:  
 
  

E22
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- Johanna Mathildas väg i Figeholm  
- Stridsholmsvägen i Påskallavik  
- Pepparängen-Metaregatan (ny ansökan enligt tidigare beslut KSAU 2023-09-05, § 170, se 

redovisning i tjänsteutlåtandet) 
  

Finansiering av resterande del sker genom ianspråktagande av budget för åtgärder i kommunala 
gång- och cykelvägar under perioden 1 januari 2025 fram till och med 15 november 2027 enligt den 
kalkyl som redovisas i tjänsteutlåtandet.  

Dagens sammanträde 
Utvecklingschef Ulrika Zetterberg föredrar ärendet och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 

Skickas till 

För kännedom: 
Gatuchefen 

För åtgärd: 
Utvecklingschefen  
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§ 142  Dnr KS 2024/000437-1 

Yttrande över granskningsförslag till ändrad havsplan 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Kansli- och utvecklingsenhetens granskningsyttrande godkänns och skickas till Havs- och 
Vattenmyndigheten som Oskarshamns kommuns yttrande. 

Ärendet  
Oskarshamns kommun har beretts möjlighet att granska Havs- och vattenmyndighetens (HaV:s) 
förslag till ändrade havsplaner för Bottniska viken, Östersjön och Västerhavet samt tillhörande 
konsekvensbeskrivning av förslaget. Materialet i sin helhet går att ta del av på HaV:s webbplats  
Havsplanering - Havs- och vattenmyndigheten (havochvatten.se). Kansli- och utvecklingsenheten 
har granskat och sammanfattar sitt yttrande i detta tjänsteutlåtande.  
 

Bakgrund 
Den nationella havsplaneringen utgörs av tre havsplaner – Bottniska viken, Östersjön och 
Västerhavet. Havsplanerna omfattar Sveriges ekonomiska zon och de områden som inte ingår i 
fastigheter i svenskt territorialhav, från en nautisk mil utanför den baslinje som avses i lagen 
(2017:1272) om Sveriges sjöterritorium och maritima zoner, se figur 1.  

 

Figur 3. Begrepp, gränser och planeringsansvar. nm = nautisk mil (1 852 m) 
Havsplanerna innehåller vägledning om mest lämplig användning. Den eller de användningar som 
anges i ett område har företräde framför andra användningar. I stora delar av havet kan olika 
användningar samsas om de anpassar sig till varandra. Havsplanerna vägleder om vilken eller vilka 
användningar som har företräde och vilken anpassning som behövs. Havsplanerna inkluderar också 
utredningsområden och områden där särskild hänsyn ska tas till höga natur- och kulturmiljövärden 
eller till totalförsvarets intressen. 

https://www.havochvatten.se/planering-forvaltning-och-samverkan/havsplanering.html
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Havs- och vattenmyndigheten har tagit fram granskningsförslaget inom ramen för ett 
regeringsuppdrag om nya eller ändrade områden för energiutvinning i havsplanerna. Uppdragets 
målsättning är att möjliggöra för ytterligare 90 terawattimmar årlig elproduktion till havs utöver den 
planering som finns i de nuvarande havsplanerna. Den samlade målbilden uppgår då till 120 
terawattimmar. Granskningsförslaget anger områden för energiutvinning som teoretiskt sett kan 
motsvara en mer omfattande elproduktion. Detta görs för att hantera ett antal osäkerheter som 
främst avser totalförsvarets sekretessbelagda intressen, naturskydd och kumulativ påverkan på 
naturvärden samt kommunal tillstyrkan till vindkraft i territorialhavet. Havsplanerna ska bidra till en 
långsiktigt hållbar utveckling. De ska förena näringspolitiska mål, sociala mål och miljömål.  

Områden med användning Energi är inte utpekade utanför Oskarshamns kommuns kustzon. 
Däremot finns i Oskarshamns kommuns närhet ett utredningsområde för Energi, Syd Knolls grund 
(Ö277, bilaga 1). Området ligger söder om farleden mellan Oskarshamn och Visby, öster om Ölands 
norra udde. Området ligger delvis inom territorialhavet i Borgholms kommun. Det är inom detta 
område som RWE Offshore Neptuni AB upprättat ett underlag för avgränsningssamråd inför en 
planerad ansökan om tillstånd till Neptuni vindkraftpark. I den västra delen av Ö277 bedöms 
området enligt HaV kunna bebyggas med bottenfasta fundament. I den östra delen bedöms området 
kunna bebyggas med flytande fundament i dagsläget och potentiellt med bottenfast teknik i 
framtiden.  Området anges i granskningsförslaget med särskild hänsyn till totalförsvarets intressen. 
Området omfattas även av särskild hänsyn till höga kulturmiljövärden. Med detta avses i huvudsak 
värdeområdena Ölands norra udde samt Fröjel Eksta Karlsöarna där kulturmiljöerna bland annat 
innefattar fiskelägen, fästnings- och skansmiljöer och kommunikationsmiljöer. Områdena omfattas 
även av riksintresseanspråk för kulturmiljövården längs kusten. Kulturmiljöerna som berörs innefattar 
även undervattensmiljöer längs kusten som behöver tas hänsyn till vid eventuella etableringar. 
Området anges även med särskild hänsyn till höga naturvärden på grund av fågelområde. Området 
ligger delvis inom riksintresse rörligt friluftsliv.  
 
Samråd om förslag till havsplaner hölls under andra halvan av år 2023. Oskarshamns kommun 
yttrade sig redan då över de ändrade havsplanerna (Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2023-12-05, 
§ 245). I bilaga 2 till detta tjänsteutlåtande har en sammanställning gjorts av Kansli- och 
utvecklingsenhetens yttranden samt HaV:s kommentarer. Syftet med granskningen som nu 
genomförs är att förankra och förbättra havsplanerna ytterligare. Granskningen avser i huvudsak de 
ändringar som gjorts efter samrådet. I Oskarshamns kommuns yttrande under samrådet, menar 
kommunen att ansvar för anslutningar till elnätet måste tydliggöras i havsplanen, och att de 
utredningar som behöver genomföras kring möjligheterna att ansluta till elnätet, bör ingå i 
havsplanerna. Vidare anser Oskarshamns kommun att korridorer för ändamålet bör övervägas. HaV 
svarar att de inte bedömer att det är ändamålsenligt att redovisa förslag till landanslutningar i en 
havsplan på nationell nivå. Frågan kommer istället att hanteras i särskild ordning av Svenska 
kraftnät. Det kan även finnas områden med vätgasproduktion som alternativ till landanslutning, vilka 
är svåra att förutse idag, menar HaV. Oskarshamns kommun skriver också att det möjligen saknas 
en konsekvensbeskrivning kopplat till fiskvandringar och eventuell påverkan från överföringskablar i 
samrådsförslaget. Elektromagnetisk strålning från elkablar kan påverka vissa arters 
vandringsbeteenden. HaV svarar att SLU har gjort en översiktlig studie om potentiell påverkan på 
vandrande lax. Övriga synpunkter från Oskarshamns kommun har HaV noterat som mottagna. 

HaV har inhämtat synpunkter från ytterligare ett stort antal aktörer. Synpunkterna har legat till grund 
för revidering av förslaget. Till granskningsförslaget hör en samrådsredogörelse där alla inkomna 
synpunkter från samrådet besvarats. I bilaga 3 till detta tjänsteutlåtande finns en översiktlig 
sammanställning av de ändringar som gjorts av Havsplanen efter genomfört samråd. 
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Kansli- och utvecklingsenhetens yttrande 
Kansli- och utvecklingsenheten anser generellt att HaV på ett transparent sätt hanterat de yttranden 
som inkommit under samrådstiden. Flera revideringar har gjorts i syfte att göra underlaget tydligare 
och mer genomarbetat. Oskarshamns kommuns yttrande var förhållandevis generellt hållet. HaV har 
framför allt mottagit synpunkterna som noterade.  
 
Oskarshamns kommun har påbörjat ett detaljplanearbete på Ävrö, i närheten av Simpevarpshalvön 
där idag kärnkraftverket OKG har sin verksamhet. Detaljplanen ska möjliggöra för ny, fossilfri 
energiproduktion. För att undvika eventuella intressekonflikter vill vi gärna informera HaV om detta i 
ett tidigt skede.      
 
Sträckan Oskarshamn - Visby trafikeras idag av reguljär färjetrafik som upphandlas av Trafikverket. 
Trafiken är viktig för tillgängligheten till och från Gotland året runt. På sträckan sker också en 
omfattande godstransport. Ett utredningsområde för Energi i anslutning till farleden pekas ut i 
havsplanen (Ö277). Att en framtida vindkraftpark varken genom huvudverksamhet, följdverksamhet 
eller kumulativa effekter under någon fas av en vindkraftparks livstid får negativa konsekvenser på 
färjetrafiken ser Oskarshamns kommun som särskilt viktig. Trafikverket kan därför vara en viktig part 
att föra dialog med under samrådsprocessen. 
 
I Oskarshamn har Smålandshamnar AB en omfattande hamnverksamhet och utgör en viktig länk 
mellan hav och land för ett område som är större än enbart Oskarshamns kommun. I hamnen utförs 
traditionell hamn- och stuveriverksamhet samt terminalhantering av gods. Hamnen kan komma få en 
utökad roll i samband med utbyggnad av havsbaserad vindkraft, NATO-medlemskap eller en 
eventuell höjd beredskap. Det är av stor vikt att den ändrade havsplanen inte i något avseende 
strider mot hamnens intressen. 
 
Svenska kraftnät har nyligen genomfört ett myndighetssamråd i samband med en planerad 
utbyggnad av transmissionsnätet till Gotland. Två alternativa landtag på fastlandet undersöks, bägge 
är lokaliserade i närheten av Simpevarpshalvön. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte få några direkta konsekvenser av betydelse för barn och unga. Ändring av 
havsplanen görs för att åstadkomma en omfattande utbyggnad av förnybar energi. 
Miljökonsekvenser av vindkraftverkens påverkan på omgivningen bedöms mer detaljerat vid varje 
enskild prövning. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att yttrandet från kansli- och 
utvecklingsenheten godkänns och översänds till Havs- och vattenmyndigheten som Oskarshamns 
kommuns yttrande över granskningsförslag till ändrad havsplan.  

Dagens sammanträde 
Anton Sejnehed (S) föreslår att yttrandet kompletteras med en formulering från kommunens 
Översiktsplan gällande att verka för en begränsning av det storskaliga fisket inom vattenområdet för 
kommunens planeringsrådighet. 
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten med 
kompletteringen från Anton Sejnehed (S) och finner att arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  

Skickas till 
Havs- och vattenmyndigheten  
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§ 143  Dnr KS 2024/000083-13 

Handlingsplan 2024-2026- Förberedelser inför en höjd 
beredskap 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
1. Handlingsplan 2024-2026 -Förberedelser inför en höjd beredskap antas. 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott ska vara styrgrupp för arbetet.  
3. Framtagna mallar för kontinuitetshantering noteras som mottagna.  

Ärendet 
Enligt lagen (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid extraordinära händelser 
i fredstid och höjd beredskap (LEH) ska kommunen kunna genomföra sin prioriterade verksamhet 
även vid störningar, allvarliga händelser och extraordinära händelser och höjd beredskap. För att 
kunna göra detta behöver Oskarshamns kommun en god och väl avvägd beredskap.  

Enligt lag (1992:1403) om totalförsvar och höjd beredskap ska kommuner och regioner vidta de 
särskilda åtgärder i fråga om planering och inriktning av verksamheten, tjänstgöring och ledighet för 
personal samt användning av tillgängliga resurser som är nödvändiga för att de under de rådande 
förhållandena ska kunna fullgöra sina uppgifter inom totalförsvaret.  

Med det rådande säkerhetspolitiska läget i Sveriges närområde, så är det angeläget att se över 
organisationens beredskap. Det är viktigt att kommunens samhällsviktiga verksamheter kan fortsätta 
utföra sina uppdrag oavsett om kommunen befinner oss i en krissituation eller under höjd 
beredskap.  

Under föregående år aktualiserades följande lokala styrande dokument inom området:  

• Risk- och sårbarhetsanalys (RSA)  
• Reglemente för krisledningsnämnden  
• Strategi för arbetet med krisberedskap  
• Krisledningsplan  

Det finns fyra prioriterade områden som samordnas gemensamt i länet. I de antagna 
styrdokumenten finns dessa områden med som viktiga uppgifter att ha med i 
beredskapsplaneringen. De fyra prioriterade områdena är:  

• Upprätthålla samhällsviktig verksamhet  
• Varor och tjänster som är nödvändiga för verksamheten  
• Krigsorganisation  
• Ledningsförmåga under störda förhållanden 

Handlingsplan 2024-2026- Förberedelser inför en höjd beredskap 
Kommundirektören har fått i uppdrag att ta fram en handlingsplan för arbetet med förberedelser inför 
att klara en höjd beredskap. Vid en höjd beredskap är målsättningen är att kommunen ska klara 
störningar i och bortfall av bland annat el, vatten, internet, livsmedelsförsörjning i tre månader. I 
handlingsplanen ingår följande områden:  
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• Upprätthålla samhällsviktig verksamhet  

• Varor och tjänster som är nödvändiga för verksamheten  

• Krigsorganisation  

• Ledningsförmåga under störda förhållanden 
 
Inom respektive område framgår det en prioritering av förberedande insatser uppdelat på åren 2024-
2026. Arbetet ska genomföras i samtliga nämnder/styrelsen och i de kommunala bolagen. Arbetet 
ska också samordnas med berörda kommunalförbund. Resultatet av respektive insats lyfts och 
behandlas i respektive nämnd/styrelse och överlämnas därefter till kommunstyrelsen som har att 
godkänna det sammantagna arbetet och ta ställning till fortsatt process.  Arbetet samordnas av 
säkerhetsavdelningen som kontinuerligt rapporterar till verksamhetsledning och styrgrupp.  

Se det styrande dokumentet Handlingsplan 2024-2026- Förberedelser inför en höjd beredskap i 
bilaga till tjänsteutlåtandet.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2024-06-11, § 114, att ge säkerhetsavdelningen i 
uppdrag att ta fram en mall för kontinuitetshantering till arbetsutskottets sammanträde i augusti. 
Framtagna mallar finns i bilaga till tjänsteutlåtandet.  

 
Konsekvenser för barn och unga 
Att beredskapsplanera innebär att man har en beredskap för oförutsedda händelser. Det visar att 
Oskarshamns kommun arbetar för att bli bättre på att hantera och förhindra risker och sårbarheter. 
Det innebär att förutsättningarna ökar för att barn och unga ska kunna leva ett så bra, tryggt och 
säkert liv som möjligt. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från säkerhetsavdelningen föreslås enligt följande:  

- Handlingsplan 2024-2026 -Förberedelser inför en höjd beredskap antas. 
- Kommunstyrelsens arbetsutskott ska vara styrgrupp för arbetet.  
- Framtagna mallar för kontinuitetshantering noteras som mottagna.  

Dagens sammanträde 
Säkerhetssamordnare Fredrik Sandqvist föredrar ärendet. 
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från säkerhetsavdelningen och finner att arbetsutskottet 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Bilaga: Styrande dokument-  Handlingsplan 2024-2026- Förberedelser inför en höjd beredskap 
Bilaga: Mallar för kontinuitetshantering  
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Skickas till 

För åtgärd: 
Samtliga nämnder och kommunala bolag 
Kommunledningsförvaltningen  
Tekniska kontoret  
Säkerhetsavdelningen  
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§ 144  Dnr KS 2024/000569-1 

Pris för personallunch år 2025 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Ärendet hänskjuts till kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde i september.  

Ärendet 
Priset på personallunchen behöver höjas på grund av ökade kostnader på 8% som består av 
personalkostnader, kemikalier, förbrukningsmaterial, reparationer, kapitalkostnader och 
livsmedelskostnader. Livsmedelskostnaden på 12% är den stora delen av prishöjningen för 
personallunchen. 
  
Yttrande  
Tekniska kontoret föreslår att priset för personallunch höjs från 107 kronor till 115,50 kronor från och 
med 2025-01-01. 

Bakgrund 
Omkostnaderna som består av livsmedel, personalkostnader, kemikalier, förbrukningsmaterial, 
reparationer och kapitalkostnader har ökat med 8%. Kostenheten har tagit ställning till skatteverkets 
schablonvärde för inkomståret 2024 som är 120 kronor/lunch. Det innebär att under den gränsen 
ska personalen förmånsbeskattas och kommunen betala sociala avgifter på mellanskillnaden om det 
erbjuds en lägre lunchkostnad än gällande schablon. Skatteverket poängterar att skillnaden inte får 
vara orimligt stor. Eftersom lunchen därmed inte är subventionerad ska inte personalen 
förmånsbeskattas. Dagens lunch hos externa restauranger kostar idag strax över 130 kronor och 
priset kommer troligtvis att ligga en bit över 139 kronor 2025. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att priset för en personallunch från och med 
2025-01-01 ska vara 115,50 kronor. 

Dagens sammanträde 
Andreas Erlandsson (S) föreslår att ärendet hänskjuts till arbetsutskottets sammanträde i september.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från Andreas Erlandsson (S) och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret  
Bilaga: Kalkyl matkostnad 2025 
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Skickas till 
Kostchefen  
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§ 145  Dnr KS 2024/000375-2 

Yttrande- Remiss från Kretslopp Sydost angående 
förslag till ny förbundsordning 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
Yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten godkänns och överlämnas som Oskarshamns 
kommuns svar på remissen från Kretslopp Sydost gällande förslag till ny förbundsordning.  

Ärendet 
Kretslopp Sydost har skickat en remiss till medlemskommunerna med begäran om yttrande över 
förslag till reviderad förbundsordning.  
 
Utskickat förslag till reviderad förbundsordning är den första av två planerade revideringar och 
innebär sammanfattningsvis en uppdatering i förhållande till förändrad lagstiftning och ett växande 
förbund.  I kommande revidering ska frågan om politisk organisationen hanteras.  Förslaget har 
arbetats fram i enlighet med beslut i förbundsdirektionen samt förankrats med 
medlemskommunernas kommundirektörer som getts tillfälle att lämna synpunkter.  

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten  
Oskarshamns kommun är som medlemskommun positiv till de förändringar och tydliggöranden som, 
utifrån rådande lagstiftning och mot bakgrund av ett växande förbund, gjorts i förslaget till reviderad 
förbundsordning.  
 
Den reviderade förbundsordningen lyfter på ett bra sätt de möjligheter till inflytande och insyn som 
varje medlemskommun har i förbundets verksamhet samt tydliggörs ordningen vid eventuellt 
tillkommande nya medlemmar.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några direkta konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att yttrandet från kansli- och 
utvecklingsenheten godkänns och överlämnas som Oskarshamns kommuns svar på remissen från 
Kretslopp Sydost gällande förslag till ny förbundsordning. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-08-09 
Bilaga: Missiv från Kretslopp Sydost 
Bilaga: Förslag till reviderad förbundsordning för kommunalförbundet Kretslopp Sydost – 2024  
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Skickas till 
Kretslopp Sydost 
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§ 146  Dnr KS 2023/000964-8 

Val av representant till arbetsgrupp - 
Oskarshamnsforum 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
För perioden fram till och med 2026-12-31 utses Andreas Erlandsson (S) att representera 
kommunstyrelsens arbetsutskott i planeringsgruppen inför Oskarshamnsforum (enligt tidigare beslut 
i KS 2024-06-19, § 186).  

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-06-19, § 186, om att godkänna inriktning och former för 
Oskarshamnsforum samt att ge kommunstyrelsens arbetsutskott i uppdrag att utse en politisk 
representant till planeringsgruppen.  
 
I planeringsgruppen förbereds tema, upplägg, kommunikation med mera inför Oskarshamnsforum. 
Första tillfälle är i november 2024 och planering påbörjas i slutet av augusti månad.  
 
Övriga representanter i planeringsgruppen för Oskarshamnsforum beslutas av kommundirektören. 
Målsättningen är att också involvera föreningsrepresentanter.   
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.   

Dagens sammanträde 
Lucas Lodge (M) föreslår att Andreas Erlandsson (S) utses till arbetsutskottets representant.  
 
Ordföranden ställer proposition på att Andreas Erlandsson (S) utses till arbetsutskottets representant 
i planeringsgruppen för Oskarshamnsforum och finner att arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Skickas till 

För åtgärd/kännedom  
Kansli- och utvecklingsenheten 
Bildningsförvaltningen/kulturavdelningen  
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§ 147  Dnr KS 2024/000589-1 

Årsredovisning 2023 Oskarshamn Utvecklings AB 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 
Årsredovisning 2023 för Oskarshamn Utvecklings AB läggs till handlingarna.  

Ärendet 
Årsredovisning 2023 för Oskarshamn Utvecklings AB anmäls till kommunfullmäktige.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att årsredovisning 2023 för 
Oskarshamn Utvecklings AB läggs till handlingarna.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på att årsredovisning 2023 för Oskarshamn Utvecklings AB läggs till 
handlingarna och finner att arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-08-12 
Årsredovisning med förvaltnings- och revisionsberättelse 2023 för Oskarshamns Utveckling AB  
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§ 148  Dnr KS 2023/001094-3 

Svar på motion nr 24/23 - Ta fram ett 
kärnkraftsprogram för kommunen 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige  
Motion nr 24/23 besvaras med hänvisning till yttrandet från kommundirektören.  

Ärendet 
Motion nr 24/23 från Mathias Karlsson (KLP) inkom 2023-11-28. Sammanfattningsvis föreslår 
motionen att Oskarshamns kommun aktivt ska arbeta för att bli en av de platser där ny kärnkraft 
etableras. För att lyckas krävs tydliga avsikter, engagemang och kunnande från kommunen. Genom 
att lyfta Oskarshamn som en intressant plats för forskning och konferenser inom kärnenergi, kan 
kommunen bli en drivande aktör och samtidigt stärka det lokala näringslivet. För att uppnå detta 
föreslås att en kraftgrupp skapas för att arbeta seriöst och målinriktat med frågan. 
 
Motionen yrkar på följande:  
 
- Kommundirektören får i uppdrag att ta fram ett ”kärnkraftsprogram” för kommunen. Som 

innefattar en tydlig målbild för hur kommunen ska bli ett självklart val för byggnation av ny 
kärnkraft. Samt skapar en grupp som jobbar med frågan och utser en väl lämpad person som 
dedikerat tillåts jobba med frågan och leda gruppens arbete.  
 

- Kommundirektören får i uppdrag att utreda förutsättningarna för att skapa en grupp som 
framhäver Oskarshamns kommun som en tydlig aktör/plats för att fokusera på FUD inom 
koldioxidfri energiproduktion i samband med regeringens stora satsning inom kärnkraft. Vi har 
möjlighet att attrahera aktörer från många länder. 

Yttrande från kommundirektören  
Oskarshamns kommun har en stolt historia kopplat till kärnkraften och är en självklar del i en 
framtida kärnkraftsera. Kommunen är i detta historiska och framtida perspektiv en viktig spelare. 
Motionen handlar om att skapa mer fokus i denna viktiga fråga genom en ny överbyggnad i 
organisationen och genom att fastslå inriktningen för arbetet i ett program. Finansieringen av detta 
ska ske genom statliga bidrag. 
 
Att sätta ljus på frågor genom tydliga program och beslut samt att avdela projektledare och 
expertgrupper kan vara rätt strategi i rätt läge och för rätt fråga. Men utifrån hur kommunen idag är 
engagerad och i den tid vi nu är i är det inte rätt läge, vilket baseras på följande: 
 

• Sittande regering har flera utredningar igång och det kommer utmynna i olika förslag och 
ramar för kommande kärnkraft. De råder ännu stor osäkerhet kring spelregler och 
kommande ramverk. Oskarshamns kommun deltar aktivt i en av grupperna och bevakar de 
andra utredningarna. Förslagsvis inväntar kommunen mer konkreta resultat av dessa 
utredningar innan vi fastslår vår väg i ett eget program eller annat styrdokument. 
 

• Kommunen jobbar i dag brett med frågan. Vi möter kraftindustrin i flera olika forum och 
lanserar Oskarshamns möjligheter och styrkor på bred front. ”Kärnkraftsfamiljen” är inte så 
stor och vi har kontinuerliga kontakter med alla etablerade företag, myndigheter och 
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organisationer. Från politisk nivå till tjänstepersonernas olika professioner. Energiplattformen 
CNETO (Centrum för ny energiteknik i Oskarshamn) är en sådan, där kompetensförsörjning, 
innovationer och forskningsprojekt diskuteras. 
 

• Kommunstyrelsen har gett samhällsbyggnadsnämnden ett strategiskt uppdrag att påbörja 
arbetet med en ny detaljplan för fossilfri kraftproduktion på Ävrö. Detta är en mycket tydlig 
signal till branschen och myndigheterna att Oskarshamn är lämplig för det motionen syftar 
till.   
 

• I september 2022 sattes Oskarshamn på kartan för kärnkraft och koldioxidfria funktionella 
energisystem. CNETO stod som värd för CET (Converging Energy Technologies) 2022. Det 
samlade över 200 experter inom området och nu står CET 2024 för dörren med ännu fler 
deltagare.  
 

• Kommunens deltar aktivt och innehar ordföranderollen i inarbetade nätverk för befintliga 
kärnkraftskommuner och håller nära och tät dialog med parterna inom ramen för 
kärnavfallsprogrammet.  

 
Kommundirektören bedömer därmed att Oskarshamns kommuns samlade ansträngningar för att 
attrahera och möta efterfrågan för ny kärnkraft mycket väl motsvarar de intentioner som återfinns i 
motionen. Motionen anses därmed besvarad. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslag till beslut bedöms inte påverka barn och unga. Barn och unga i Oskarshamn växer upp i en 
kärnkraftskommun. Att kommunen fortsatt arbetar aktivt för att lösa framtida energiförsörjning och 
med säkerheten som bas främja ny och tillkommande fossilfri energi ger förutsättningar för en positiv 
samhällsutveckling i Oskarshamn. Bedömningen är att arbete därmed inte påverka barn och unga 
negativt. Insatserna kommunen gör konkurrerar inte heller med möjligheterna till skolgång, aktiv fritid 
och samhällsutvecklingen för kommande generation. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommundirektören föreslås att motion 24/23 besvaras med hänvisning till 
yttrandet från kommundirektören.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommundirektören och finner att arbetsutskottet 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommundirektören, 2024-08-16 
Motion nr 24/23 
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§ 149  Dnr KS 2024/000596-1 

Information- Lägesrapport sommaren 2024 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson ger en övergripande lägesbild av läget i kommunens 
verksamheter under sommaren 2024, enligt följande: 
 
Samhällsbyggnadskontoret  
- Fall av Legionella i kommunen  
- O-ringen 
- Inleda rekrytering av en ny plan- och byggchef  
 
Socialförvaltningen 
- Högre sjukfrånvaro än vanligt. Påverkan på övertid 
- Personalärenden 
- I övrigt lugnt i verksamheterna 
 
Tekniska kontoret 
- O-ringen 
- Hög växtlighet under sommaren 
 
Kommunledningsförvaltningen 
- O-ringen 
- Inga IT-störningar 
- Viss ökning av arbetslösheten i kommunen, men fortsatt låga nivåer 
 
Bildningsförvaltningen 
- Positivt att fritidsgårdarna varit öppna under sommaren.  
- Många besökare i kulturhuset och på utställningarna under sommaren  
 
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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§ 150  Dnr KS 2024/000050-23 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson informerar om aktuella händelser och projekt inom kommunens 
verksamheter, enligt följande;  
 
- Status i aktuella ärenden hos Trafikverket 
- Status i aktuella överprövningsärenden 
 
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

 
 
 
 

 


